
P R O T O K Ó Ł Nr 10/2023 

z odbytego posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Adamów 
w dniu 22 grudnia 2023 r. 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 9°°a zakończono o godz. 11 
Obecność komisji - lista obecności w załączeniu. /Zał. Prot. Nr 1/ 
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W posiedzeniu uczestniczyli: 

3. Pani Karolina Nowotarska 
4. Pani Anwta Zub 
5. Pan Zbigniwe Skóra 
6. Mieszkańcy miejscowości Bondyrz 

1. Pan Dariusz Szykuła 
2. Pan Adam Walczak 

- Wójt Gminy Adamów 
- Z-ca Wójta Gminy Adamów 
- Inspektor ds. inwestycji i grupy gospodarczej 
- Inspektor ds. finansowych gospodarki odpadami 
- Sołtys miejscowości Bondyrz 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie ąuorum, 
2. Przyjęcie porządku obrad, 
3. Analiza projektów uchwał przewidzianych w porządkują obrady LII sesji VIII kadencji 

Rady Gminy Adamów wynikających z bieżącej działalności, 
4. Opracowanie Ramowego Planu Pracy Rady Gminy Adamów w ramach wspólnego 

posiedzenia Komisji Stałych, 
5. Opracowanie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Adamów na 2024 rok w celu 

przedłożenia go Radzie Gminy, 
6. Przygotowanie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Adamów 

za 2023 rok, 
7. Sprawy różne, 
8. Sporządzenie protokołu z posiedzenia, 
9. Zamknięcie posiedzenia. 

Ad.l. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 
Posiedzenie otworzył Mirosław Lewusz - Przewodmiczący Komisji Rewizyjnej. 
Przewodniczący powitał radnych oraz osoby uczestniczące w posiedzeniu. 
Następnie stwierdził, że na stan 3 członków Komisji, obecnych jest 3, co stanowi 
niezbędne ąuorum do prawomocności obrad. 

Ad.2. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący przedstawił proponowany porządek posiedzenia. 
Komisja w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła porządek posiedzenia. 
Głosowanie: (za głosowało 3, wstrzymało się 0, przeciw 0). 

Przebieg posiedzenia: 
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Przed rozpoczęciem następnego punktu porządku obrad, głos zabrali mieszkańcy 
miejscowości Bondyrz. 
Mieszkańcy, którzy przybyli na wspólne posiedzenie Komisji Stałych Rady Gminy Adamów 
w dniu 22 grudnia 2023 r. zapytali, na jakim etapie realizacji jest budowa drogi gminnej 
w miejscowości Bondyrz? Mieszkańcy podkreślali, że ich pytanie wynika z tego, że Wójt 
miał wystąpić do Starosty o zatwierdzenie projektu drogi w styczniu, a według ich wiedzy 
wniosek ten został już złożony. Z uwagi na powyższe okoliczności protestujący przybyli 
na posiedzenie komisji. Obecni podczas posiedzenia właściciele nieruchomości położonych 
w obrębie geodezyjnym Bondyrz poinformowali, że projekt drogi w ich ocenie 
jest niedopuszczalny. Zarzucili również brak dobrej woli Urzędu, aby zbudować drogę 
w sposób racjonalny z uwzględnieniem ich postulatów. Podczas posiedzenia protestujący 
podkreślili, że nie są przeciwni zbudowaniu przedmiotowej drogi, jednakże jej 
proponowany przebieg spowoduje zburzenie płotów, przeniesienie istniejącej infrastruktury 
technicznej, wycinkę kilkudziesięcioletniego drzewostanu oraz pozbawi właścicieli części 
działek. Przebieg drogi spowoduje również, że użytkownicy ruchu drogowego będą 
poruszać się bezpośrednio pod oknem jednego z istniejących tam domów. W ocenie 
protestujących istnieje możliwość poprowadzenia drogi w inny, mniej inwazyjny sposób. 
Ponadto uważają oni, że projektant bazował jedynie na dokumentacji mapowej i nigdy 
nie był fizycznie w terenie. Mieszkańcy podkreślili również, że droga posiada 
uskok, przez co zaprojektowane skrzyżowanie jest niebezpieczne. 

Ponadto protestujący poinformowali, że nie byli w sposób właściwy powiadomieni 
o zebraniach wiejskich, podczas których podejmowano decyzje w sprawie budowy 
przedmiotowej drogi. Nie wierzą również, że ewentualne odszkodowania będą 
odzwierciedlały poniesione przez nich straty. Pytano również, dlaczego droga ma szerokość 
7 metrów i jest zaprojektowany pas zieleni. Według protestujących zawsze można dokonać 
korekt w projekcie. 

Wójt Gminy Adamów oraz Pani Karolina Nowotarska - inspektor ds. inwestycji i grupy 
gospodarczej odpowiedzieli, że droga jest zaprojektowana z funduszu sołeckiego na wniosek 
mieszkańców, którzy od lat zgłaszają taką potrzebę. Wójt zaznaczył, że na terenie gminy szereg 
dróg projektuje się obecnie z powyższych środków. Ponadto poinformowano, że zakończono 
już proces podziału działek oraz złożono wniosek do Starostwa o zatwierdzenie projektu. 
Następnie wyjaśniono, iż określona w projekcie kategoria drogi jest najniższą z możliwych. 
Przedstawiono również normy i warunki techniczne, jakim powinny odpowiadać drogi 
publiczne i ich usytuowanie. Zapewniono, że projekt drogi jest zgodny z obowiązującymi 
przepisami prawa, normami technicznymi, i został wykonany przez specjalistę posiadającego 
odpowiednią wiedzę, kompetencje i uprawnienia. 

Na salę posiedzeń przybył sołtys wsi Bondyrz - Pan Zbigniew Skóra. 

Pan Zbigniew Skóra przedstawił określony w statucie sołectwa Bondyrz skuteczny sposób 
zawiadamiania o terminie i miejscu zebrania wiejskiego, po czym zapewnił, iż bezwzględnie 
stosuje się do zapisów tego aktu prawa miejscowego. Wyjaśnił również, że nie jest winą 
sołtysa, iż zebranie wiejskie nie charakteryzuje się znaczącą frekwencją i w konsekwencji 
o przeznaczeniu funduszu decydują nielicznie przybyli mieszkańcy. 
Jednocześnie zaapelował do protestujących, o rozwagę zaznaczając, że przedmiotowa 
inwestycja, której projekt został sfinansowany z funduszu sołeckiego, rozwiąże problem 
dotyczący dojazdu do istniejących tam posesji. Przypomniał, że obecnie istniejąca droga 
gruntowa wymaga ciągłych napraw i w każdym roku znacząco pochłania fundusz sołecki 
Bondyrza. 
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W dalszej części posiedzenia pracownik obsługi informatycznej Urzędu udostępnił 
multimedialny wgląd do programu geoportal. 
Wykorzystując powyższy program, protestujący wskazali problematyczny przebieg 
projektowanej drogi. 

Po przeprowadzonej dyskusji Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej 
i Porządku Publicznego stwierdziła, że nie jest organem właściwym do rozpatrywania 
powyższego sporu, a członkowie Komisji nie posiadają odpowiednich kompetencji oraz 
wiedzy technicznej niezbędnej do wskazania właściwego rozwiązania zaistniałego 
problemu. 

Ad.3. Analiza projektów uchwał przewidzianych w porządkują obrady LII sesji VIII 
kadencji Rady Gminy Adamów wynikających z bieżącej działalności. 
Pani Aneta Zub - inspektor ds. finansowych gospodarki odpadami poinformowała, 
że w materiałach na sesję radni otrzymali projekt uchwały dotyczący gospodarowania 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty na rok 2024. Po dodatkowych 
konsultacjach z Regionalną Izbą Obrachunkową, która sprawuje nadzór nad tego typu 
uchwałami, ustalono, że w obecnie nie możemy wprowadzić zryczałtowanej stawki 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od domku letniskowego przed 
wprowadzeniem odpowiednich zmian w Regulaminie Utrzymania Czystości i Porządku 
Gminy Adamów. Z uwagi na powyższe z przedmiotowej uchwały należy usunąć § 4, 
natomiast bezzasadnym jest również podejmowanie obecnie uchwały w sprawie określenia 
wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 
przez właścicieli nieruchomości oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą 
środków komunikacji elektronicznej. 

Pan Dariusz Szykuła -Wójt Gminy Adamów poinformował, że podczas obrad najbliższej sesji 
Rady Gminy Adamów złoży wniosek o zmianę porządku obrad poprzez usunięcie 
powyższego projektu uchwały. 

Pani Aneta Zub przedstawiła informacje o kosztach generowanych przez firmę obsługującą 
Gminę w zakresie gospodarowania odpadami komunalnymi oraz ilością złożonych przez 
mieszkańców deklaracji śmieciowych. 

Po przeprowadzonej dyskusji oraz na podstawie przeprowadzonych kalkulacji Komisja 
rekomenduje wzrost stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi miesięcznie 
o kwotę 2 zł od osoby. 

Podjęto również dyskusję o dostępnych możliwościach uszczelnienia systemu pobierania 
powyższej opłaty. 

Ad.4. Opracowanie Ramowego Planu Pracy Rady Gminy Adamów w ramach wspólnego 
posiedzenia Komisji Stałych. 
Z-ca Wójta Gminy Adamów przedstawił projekt Ramowego Planu Pracy Rady Gminy 
Adamów, omawiając zasadność jego podjęcia. 
Wyjaśnił również, że projekt podlega konsultacjom z poszczególnymi komisjami Rady 
Gminy Adamów. 
Komisja nie złożyła uwag co do planu pracy Rady Gminy w roku 2024, rekomendując 
podjęcie stosownej uchwały na najbliższej sesji Rady Gminy Adamów. /Zał. Prot. Nr 2/ 
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Ad.5. Opracowanie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Adamów na 2024 r. w celu 
przedłożenia go Radzie Gminy. 
Komisja Rewizyjna Rady Gminy Adamów opracowała uchwałę w sprawie jej pracy na rok 
2024. /Zał. Prot. Nr 3/ 

Ad.6. Przygotowanie sprawozdania z działalności komisji za 2023 rok. 
Komisja Rewizyjna Rady Gminy Adamów przygotowała sprawozdanie ze swojej działalności 
za 2023 rok. /Zał. Prot. Nr 4/ 

Ad.7. Sprawy różne. 
Po przeprowadzonej analizie przedstawionych wniosków Komisja Rewizyjna Rady Gminy 

1. Pozytywnie rekomenduje sprzedaż działki stanowiącej własność gminy Adamów położonej 
w obrębie geodezyjnym Szewnia Górna o numerze ewidencyjnym 287/11 i powierzchni 

2. Wstrzymać się z decyzją sprzedaży działki stanowiącej własność gminy Adamów położonej 
w obrębie geodezyjnym Kolonia-Suchowola oznaczonej w ewidencji gruntów numerem 
działki 1122/4 o powierzchni 0,1655 do czasu zaopiniowania przedmiotowej sprzedaży przez 
mieszkańców miejscowości Suchowola-Kolonia. 

3. Wstrzymać się z decyzją dotyczącą zamiany działek położonych w obrębie geodezyjnym 
Bondyrz do czasu zaopiniowania przedmiotowej zamiany przez mieszkańców miejscowości 
wyrażonej podczas zebrania wiejskiego. 

Ad.8. Sporządzenie protokołu z posiedzenia. 
Komisja sporządziła protokół z posiedzenia. 

Ad.9. Zamknięcie posiedzenia. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Mirosław Lewusz zamknął 
posiedzenie Komisji. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Adamów: 

1,3997 ha. 

Podpisy Komisji: 

3. 

2. 

1. 
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